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PROTOKÓŁ NR XIII.2015 
z przebiegu XIII sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 29 października 2015 r. 
 
XIII sesja Rady Powiatu odbyła się w sali konferencyjnej w Zespole 

Szkół Ponadgimnazjalnych w Sulechowie. 
W obradach sesji uczestniczyło 20 radnych (nieobecna Beata Zawda – 

usprawiedliwiona)). Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do 
protokołu nr XIII.2015 . 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście. 
Lista obecności zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do 

niniejszego protokołu. 
 

Ad 1. 
Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 

o godz. 1235 otworzył XIII sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 
wszystkich zgromadzonych.  

Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 19 radnych, co stanowi 
kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 
Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek 
obrad oraz niezbędne materiały i projekty uchwał. Zarząd przygotował 
autopoprawki do zmian budżetowych i Strategii Powiatu. Porządek obrad 
Rada przyjęła jednogłośnie, „ZA”. 
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie XIII Sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu nr XII.2015. 
4. Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym 

i Analiza oświadczeń majątkowych za 2014 r. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym i Analiza oświadczeń majątkowych radnych za 2014 r. 
6. Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad Miast 

i Gmin. 
7. Wnioski i interpelacje radnych. 
8. Informacja o planowanym przebiegu zimowego utrzymania dróg 

powiatowych w sezonie 2015/2016 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) wyboru biegłego rewidenta do przeprowadzenia badania sprawozdania 

finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Sulechowie za rok 2015, (druk 76); 
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2) ustalenia opłat za usuwanie i przechowywanie na parkingach strzeżonych 
pojazdów,  usuniętych z dróg oraz wysokość kosztów w przypadku 
odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, (druk 79); 

3) uchwalenia „Rocznego Programu Współpracy Powiatu Zielonogórskiego 
z Organizacjami Pozarządowymi oraz Innymi Podmiotami 
Prowadzącymi Działalność Pożytku Publicznego na rok 2016, (druk 80); 

4) przystąpienia Powiatu Zielonogórskiego do zadania inwestycyjnego pn. 
„Budowa drogi gminnej  nr 100121F ul. Jodłowa i Świerkowa 
w Babimoście wraz z budową zjazdów łączących drogi powiatowe 
z drogami gminnymi – II etap” , (druk 81); 

5) przystąpienia Powiatu Zielonogórskiego do zadania inwestycyjnego pn. 
„Przebudowa drogi gminnej nr 005504F i nr 005503F relacji Krężoły – 
Obłotne, (druk 82); 

6) przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gorzowie 
Wielkopolskim skargi Burmistrza Sulechowa wraz z odpowiedzią na 
skargę, (druk 83); 

7) przystąpienia Powiatu Zielonogórskiego do zadania inwestycyjnego pn. 
„Przebudowa istniejącej drogi gruntowej – ulicy Mostowej 
i Strumykowej w Płotach łączących drogę powiatową nr 1176F – 
ul. Sadowa z drogą wojewódzką nr 280 – ul. Lubuska”, (druk 85); 

8) zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok, (druk 78); 
9) zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu Zielonogórskiego na lata 2014-

2022”; (druk 77). 
10. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
11. Wolne wnioski i zapytania. 
12. Zamknięcie XIII Sesji Rady Powiatu. 
 
Ad 3. 

Przewodniczący poinformował, że Protokoły są dostępne na stronie 
internetowej BIP powiatu zielonogórskiego, link Rady Powiatu, 
a w papierowej wersji do wglądu w biurze Rady oraz wyłożony przed sesją. 
Protokół XII.2015 został przyjęty jednogłośnie 

 
Ad 4. 

Starosta sprawozdanie z prac członków Zarządu od 30 września do 29 
października br. przesłał radnym (załącznik nr 3)  

Starosta przedstawił Analizę oświadczeń majątkowych członków 
zarządu powiatu, sekretarza powiatu, skarbnika powiatu, kierowników 
jednostek organizacyjnej powiatu oraz osób wydających decyzje 
administracyjne w imieniu starosty za 2014 rok, (załącznik nr 4). 
 
Ad 5. 

Przewodniczący zapoznał ze swoimi działaniami w okresie 
międzysesyjnym. W okresie 1 - 29 października pełnił dyżury w biurze rady 
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powiatu, brał udział w posiedzeniach Zarządu. Spotykał się również 
z samorządowcami z naszego powiatu. Był z wizytami w powiatowych 
placówkach oświatowych. Cyklicznie spotykał się z Burmistrzem Sulechowa, 
wziął udział inauguracji roku akademickiego w PWSZ w Sulechowie, gdzie 
rektorem ponownie został prof.. Marian Miłek oraz na Uniwersytecie 
Trzeciego Wieku oraz w uroczystościach powiatowych i gminnych. 

Wiceprzewodniczący rady również pełnili dyżury w biurze rady 
 Przewodniczący podziękował za wsparcie finansowe dla Liceum 
Ogólnokształcącego w Sulechowie na zorganizowanie uroczystości nadania 
imienia szkole. Pieniądze w kwocie 1250 zł przekazali w imieniu Rady Edwin 
Łazicki i Czesław Hołołub. 

Przewodniczący Rady zapoznał z analizą oświadczeń majątkowy 
radnych złożonych na początek kadencji i za 2014 rok, (załącznik nr 5). 
 
Ad 6. 

Wójt Zaboru, Robert Sidoruk zasygnalizował problem z budową mostu 
w Milsku i dojazdem do niego. W planach nie ujęto budowy obwodnicy 
Droszkowa. Mieszkańcy wystosowali petycję, pod którą podpisał się 650 
osób. Nowa koncepcja to wspólne zadanie województwa i powiatu. Most to 
bardzo ważna inwestycja, ale problem z dojazdem może ją zniweczyć. 

Edwin Łazicki zaproponował rozmowy w sprawie przekazanie drogi 
powiatowej zarządowi województwa. 

Tadeusz Cygański poinformował, że Bojadła również nie mają 
obwodnicy. 

Ryszard Górnicki zasugerował oddanie całej drogi powiatowej 
województwu. 

 
 

Ad 7. 
Ryszard Górnicki spytał o plany związane z nieruchomością 

w Górzykowie. Organizacje pozarządowe są zainteresowane losem tych 
obiektów. 

Tomisław Tylczak podziękował za zorganizowanie sesji 
w Nowogrodzie Bobrz. i zapytał o pomieszczenia na szpital polowy. 

Roman Rakowski podniósł sprawę budowy drogi w Górzykowie. 
Przypomniał, iż w 2003 roku został przygotowany projekt. Spytał czy można 
go wykorzystać, uaktualnić i jaki byłby czas realizacji tej inwestycji. Czy jest 
szansa by Burmistrz Sulechowa przejął tę drogę i w jakim czasie. Górzykowo 
to wizytówka powiatu, a nawet regionu, szeroko promowana  i niestety nie 
można dojechać. 

Edwin Łazicki przypomniał, iż kadencji 2006-2010 wrócono do 
projektu i okazało się, że część gruntów to tereny prywatne i należałoby je 
wykupić, i niestety 2 mieszkańców nie wyraziło zgody. 

Tadeusz Cygański podziękował Zarządowi za oględziny wszystkich 
dróg powiatowych. 
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Ad 8. 

Informacja o planowanym przebiegu zimowego utrzymania dróg 
powiatowych w sezonie 2015/2016 przedstawiona przez Jarosława 
Judzińskiego została przyjęta jednogłośnie bez uwag, (załącznik nr 6). . 
 
Ad 9. 
Przewodniczący przypomniał, że wszystkie projekty uchwał wraz 
z autopoprawkami zostały szczegółowo omówione i pozytywnie 
zaopiniowane przez wszystkie Komisje. 

1) Rada jednogłośnie, 20 „ZA” przyjęła Uchwałę Nr XIII.78.2015 
w sprawie wyboru biegłego rewidenta do przeprowadzenia badania 
sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Sulechowie za rok 2015, (załącznik nr 7).  

2)  Radni bez uwag, 20 głosów ZA podjęli Uchwałę XIII.79.2015 
w sprawie ustalenia opłat za usuwanie i przechowywanie na parkingach 
strzeżonych pojazdów,  usuniętych z dróg oraz wysokość kosztów w 
przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, 
(załącznik nr 8). 

3) Romuald Malinowski stwierdził, że organizacje pozarządowe to 
ogromny potencjał, a w powiecie działa ich ponad 150. 
Radni bez uwag, 20 głosów ZA podjęli Uchwałę XIII.80.2015 
w sprawie uchwalenia „Rocznego Programu Współpracy Powiatu 
Zielonogórskiego z Organizacjami Pozarządowymi oraz Innymi 
Podmiotami Prowadzącymi Działalność Pożytku Publicznego na rok 
2016, (załącznik nr 9). 

4) Ireneusz Plechan spytał o partycypowanie gmin w kosztach inwestycji 
drogowych. 

5) Starosta odpowiedział, że Gmina Babimost sfinansuje inwestycję 
w kwocie 600.000 zł na drogach powiatowych w Babimoście 
ul. Dworcowa i w Kolesinie. 
Radni bez zastrzeżeń podjęli Uchwałę Nr XIII.81.2015 w sprawie 
przystąpienia Powiatu Zielonogórskiego do zadania inwestycyjnego  
pn. „Budowa drogi gminnej  nr 100121F ul. Jodłowa i Świerkowa 
w Babimoście wraz z budową zjazdów łączących drogi powiatowe z 
drogami gminnymi – II etap”; (załącznik nr 10). 

6) Starosta poinformował o 21% dofinansowaniu inwestycji na drodze 
Sulechów-Krężoły- Łęgowo. 

7) Edwin Łazicki oznajmił, że gminy podjęły już stosowne uchwały. 
Rada jednogłośnie, 20 „ZA” przyjęła Uchwałę Nr XIII. 82.2015 
w sprawie przystąpienia Powiatu Zielonogórskiego do zadania 
inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi gminnej nr 005504F i nr 
005503F relacji Krężoły – Obłotne, (załącznik nr 11). 

8) Radni bez zastrzeżeń podjęli Uchwałę Nr XIII.83.2015 w sprawie 
przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gorzowie 
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Wielkopolskim skargi Burmistrza Sulechowa wraz z odpowiedzią na 
skargę; (załącznik nr 12).  

7) Rada jednogłośnie, 20 „ZA” przyjęła Uchwałę Nr XIII.84.2015 
w sprawie przystąpienia Powiatu Zielonogórskiego do zadania 
inwestycyjnego pn. „Przebudowa istniejącej drogi gruntowej – ulicy 
Mostowej i Strumykowej w Płotach łączących drogę powiatową nr 
1176F – ul. Sadowa z drogą wojewódzką nr 280 – ul. Lubuska”, 
(załącznik nr 13). 

8) Edyta Dwojak, Skarbnik omówiła zmiany uchwały budżetowej na 
2015 rok i przedstawiła autopoprawki do niego. 

Ireneusz Plechan spytał o sytuację na drodze Kargowa – Karszyn, czy 
rozszerzono prace i czy zostaną dotrzymane terminy i czy ewentualne 
niedotrzymanie terminu spowoduje stratę dofinansowania. 

Dariusz Wróblewski przedstawił sytuacje związana z inwestycją: pracuje 
projektant, niestabilne podłoże, termin ostateczny 10 grudnia br., 
powiat nie może sobie pozwolić na niedochowanie terminu. 

Edwin Łazicki zapytał o remont budynku „B” ZSP, zmniejszono kwotę, 
czy zostanie ona „zabrana”, i co na to straż pożarna. 

Edyta Dwojak oznajmiła, iż opracowano „program funkcjonalno-
użytkowy”, nie będzie dokumentacji i stąd oszczędności. 

Starosta zapewnił o wykonaniu wszystkich prac i możliwości pozyskania 
dofinansowania z EWT. 

Rada przyjęła Uchwałę Nr XIII.85.2015 w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2015 rok 20- ZA, (załącznik nr 14). 

9) Robert Kostek omówił zmiany, które przedstawiła Skarbnik, są one 
odzwierciedleniem budżetu. 
Ireneusz Plechan zapytał o przyczynę rezygnację z II etapu drogi w 
Starym Kramsku, to strata punktów bonusowych. Starosta 
odpowiedział, że punkty można odzyskać na drodze w Kolesinie i na 
współpracy z gminą. II etap Starego Kramska wstrzymany ze względu 
na koszt 1km za 5mln to budzi wątpliwość. 
Radni jednogłośnie, 20 „ZA”  przyjęli Uchwałę Nr XIII.86.2015 
w sprawie w sprawie zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu 
Zielonogórskiego na lata 2014 – 2022”, (załącznik nr 15). 

 
Ad 10. 

Starosta poinformował, że obiekty w Górzykowie są przeznaczone na 
utworzenie rodzinkowego domu dziecka. Są monitorowane wszystkie 
programy na pozyskanie środków zewnętrznych, jeśli nie udałoby się 
dostosowanie budynków zostanie wykonane własnym sumptem. To 
przyniesie oszczędności w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, ale to też 
korzyść społeczna, doskonała współpraca z mieszkańcami. Podjęto również 
próby krótkotrwałego wynajęcia obiektu. Nastąpiło nieporozumienie 
z wojewodą w sprawie uchodźców. Magazyn OC, szpital polowy zostanie 
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przeniesiony do szpitala sulechowskiego. Zostanie przeprowadzony remont, 
nie było ofert kupna, są chętni do wynajęcia pomieszczeń.  

Dariusz Wróblewski odnosząc się do kwestii drogi w Górzykowie 
poinformował o nie aktualnym projekcie z roku 2003. Obecnie są nowe 
technologie i duże zmiany w systemach budowy dróg. To jest „pechowa” 
droga, nie pozyska się dofinansowania z PROW, ani „schetynówki”, 
ponieważ nie łączy się z drogą wyższego rzędu. Rozwiązaniem byłoby 
przekazanie jej gminie i wówczas połączy się z drogą powiatową, co spoduje 
możliwość uzyskania dofinansowania. Niestety w 2016 roku inwestycja 
niemożliwa do zrealizowania. Jeśli udałoby się zrealizować plan: przekazanie 
drogi Gminie Sulechów, nowy projekt i we wrześniu 2016 r. złożenie wniosku 
o dofinansowanie i wówczas rok 2017 byłby realnym czasem realizacji 
inwestycji. W innym wypadku powiat musiałby sfinansować w 100% zadanie, 
a to bardzo duże obciążenie budżetu. 

Roman Rakowski spytał czy w sprawie drogi były rozmowy 
z Marszałkiem. Przyjeżdżają znakomitości, wszyscy „chwalą się” 
Górzykowem, więc może dofinansują inwestycję. 

Starosta potwierdził prowadzenie rozmów i z Marszałkiem, 
i z Wojewodą – niestety bez pozytywnych rezultatów. 

Roman Rakowski prosił o „trzymanie ręki na pulsie” i negocjować 
z urzędem marszałkowskim i wojewódzkim. 

 

Ad 11.  
 Roman Malinowski zapytał o działania komisji bezpieczeństwa przy 
staroście w ramach art. 38 ustawy o samorządzie powiatowym, nie odbywają 
się spotkania. Poinformował też o podpisaniu przez Prezydenta RP 
nowelizacji ustawy o stowarzyszeniach. W powiecie działa ok 200 
stowarzyszeń, to olbrzymi potencjał i możliwość szerokiej współpracy. 
Poprosił o rozszerzenie informacji na stronach internetowych powiatu 
o stowarzyszeniach, zamieszczanie ustaw, ich nowelizacji.  
Tomisław Tylczak podziękował za ciepłe słowa o organizacji sesji 
w Nowogrodzie i zaprosił na następne. Ryszard Górnicki oznajmił, że 
w Żaganiu odbył się zjazd szkół mundurowych. Na imprezie wysoko 
oceniono Liceum Ogólnokształcące w Czerwieńsku i właśnie dyrektora tej 
szkoły wybrano do udzielenia wywiadu. 
 
 Mirosław Zelisko podziękował za zebrane przez radnych środki na 
zakup sztandaru i zaprosił na uroczystość nadania szkole sztandaru. 
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Krzysztof Romankiewicz podziękował za wsparcie sprawy drogi 
w Górzykowie. Poprosił Starostę o ponowną deklarację złożoną w radiu 
i mieszkańcom. Ponoć działania zostały podjęte, dziś jest mowa, że dopiero 
w 2017 roku. Przekazania drogi to dobry krok, Górzykowo to jedyna wieś 
w powiecie, która nie ma drogi. 
Dariusz Wróblewski podkreślił, i ż rozmowa w radiu odbyła się w czasie, nie 
dało się przekazać drogę gminie i złożenie wniosku tez niemożliwe. Realny 
termin to 2017 rok, składanie wniosków wrzesień 2016 r. Nie ma środków 
finansowych na tę inwestycję. 
Roman Rakowski stwierdził, że obecnie nie chodzi o finanse, lecz 
o przygotowanie uchwały intencyjnej. 
 
Ad 14.  

O godz. 1405 Przewodniczący Rady zamknął obrady XI Sesji Rady 
Powiatu Zielonogórskiego. 
 
 
 
 
 

Protokolant         Przewodniczący Rady 
        Powiatu Zielonogórskiego 
         Jolanta Drygas     
                  Edwin Łazicki 
 


